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Juhatas Margus Klaar, komisjoni esimees
Protokollis Helle Savi, volikogu sekretär-registripidaja 

Osa võtsid komisjoni liikmed: Margus Klaar, Evelyn Tõniste, Karille Bergmann, Kadri Hillak, Jüri
Kiidron, Kadri Kõiv, Riho Roon, Saima Tell ja Kati Velner.
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed : Üllar Ahi, Karin Hellamaa, Hanna Hillak, Heino 
Kalvet, Talvo Kont, Üllar Salumets ja Anti Värton.
Koosolekul osalesid kutsututest: Lusti Lasteaia direktor Jüri Kiidron, arenguspetsialist Kalev Joab,
kultuuri- ja noorsootööspetsialist Merle Tombak, abivallavanem Kurmet Müürsepp ja volikogu 
liige Raivo Vallner.

Margus Klaar: Kolm komisjoni liiget (Evelyn Tõniste, Riho Roon ja Heino Kalvet) on teatanud, et 
ei saa koosolekul osaleda. 

Komisjoni liikmed kinnitasid 4. punktilise päevakorra.

Päevakord:

1. Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2020-2026
Ettekandja: Jüri Kiidron, Lusti Lasteaia direktor

2. Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuste andmise kord
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist

3. Kultuuriasutuste tegevuse kokkuvõte
Ettekandja: Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootöö spetsialist

4. Informatsioon

1. Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2020-2026

Ettekandega esines Lusti Lasteaia direktor ning tutvustas arengukava ülesehitust ja üldeesmärke.
Saima Tell: Koostööpartnerite hulgas võiks olla ka Antsla Linna Raamatukogu. 
Soovitan veel programmi „Lugemisisu”, mis on kättesaadav tasuta. Programmi eesmärgiks on 
innustada 5–10-aastasi lapsi lugema, pakkudes selle juurde mängulist lisategevust. 
Jüri Kiidron: Lisan arengukavasse Antsla Linna Raamatukogu.



Toimus arutelu.

Lusti Lasteaia arengukava kohta rohkem täiendavaid ettepanekuid ei tehtud.

Komisjoni liikmed kiitsid arengukava heaks ja suunasid määruse eelnõu volikokku.

2. Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuste andmise kord

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab ja andis ülevaate olulisematest muudatustest, mis 
on tarvis teha hetkel kehtivas korras. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, jätta määruse eelnõust välja § 3 lõige 4 „Arengutoetust 
määratakse maksimaalselt 3 aastaks, võimaldades ühendusele kokkulepitud perioodiks teatavat 
finantsilist stabiilsust ning keskenduda oma organisatsiooni arendamisele”, kuna see on raskesti 
jälgitav, kellele, missuguseks perioodiks toetust on eraldatud.
Parandati § 4 lõike 2 sõnastust. 

Toimus arutelu § 5 lg 1 punkti 9 üle „Ürituse toetuse eraldamisel on ülempiir 1000 eurot, ürituste 
sarjal 1300 eurot ning oma- või kaasfinantseeringu rahaline väärtus projekti kogumaksumusest 
peab olema vähemalt 10%, kusjuures tuleb taotluses kirjeldada millistest allikatest oma- või 
kaasfinantseering tuleb”.
Raivo Vallner: Ettepanek on määruse eelnõus lahti seletada mõiste „ürituste sari”.
Merle Tombak: Ürituste sari nt mitu sündmust, mis perioodi jooksul.
Raivo Vallner: Revisjonikomisjoni tööd tehes on jäänud silma, et projekti taotlustes ei ole välja 
toodud oma- või kaasfinantseeringut, mis moodustab 10% projekti kogumaksumusest.
Kuludokumente kontrollides on selgunud, et makstakse toetussummadest palka, mida kord ette ei 
näe. Revisjonikomisjon on vallavalitsusele vastava ettekirjutuse teinud.
Evelyn Tõniste ja Karille Bergmann avaldasid arvamust, et projekti juhtimise eest töötasu saamine 
on normaalne.
Raivo Vallner: Räägin rahast, mis tuleb omavalitsuselt. Kõiki tuleb kohelda võrdselt ja selliselt 
tuleb välja töötada ka raha eraldamise kord.
Kui toetuse saaja ei ole aruannet esitanud, siis järgmisel aastal ei ole tal õigust toetust taotleda. 
Noorteürituste korraldamisel on silma jäänud, et toetusrahadest kaetakse toitlustuskulusid ja auto 
kütuse kulu, aga puudub selgitus kasutamise otstarbekuse ja eesmärgi kohta.

Raivo Vallner: Käesolevas korras peaks olema selgitus, milline ametnik vastutab esitatud taotluste 
õigsuse eest ja milline ametnik aruannete esitamise korrektsuse eest. Täna ei ole ei ühegi ametniku 
ametijuhendis sees, kes vastutab dokumentide menetlemise eest.  
Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et ettepanekut peaks arutama volikogu istungil.

Kalev Joab: Juurde on tulnud § 5 lõikele 1 punktid 13 ja 14, neid punkte varem korras sees ei 
olnud. Punktid 13 ja 14 puudutavad kaasfinantseeringut.  

Täiendati/täpsustati arutusel oleva korra sõnastust.
Karille Bergmann: Teen ettepaneku välja töötada kaasfinantseeringu vorm.
Evelyn Tõniste: Vormi iga küsimuse juures võiksid olla hindamiskriteeriumid.

Komisjoni liikmed toetasid tehtud ettepanekuid ning tegid ettepaneku, esitada määruse eelnõu 
volikokku.



3. Kultuuriasutuste tegevuse kokkuvõte

Ettekandega esines kultuuri- ja noorsootöö spetsialist Merle Tombak.
Veebruari kuus sai ringkäik kultuuriasutustes tehtud. 
Saadud andmed antud protokolli lisana.

Toimus arutelu.

Informatsioon võeti teadmiseks.

4. Informatsioon

4.1 Kalev Joab: Arenguseminaril osales üle 20 inimese. Saime häid mõtteid.

4.2 Arutati rahvamajade ühise juhtimise alla viimise võimalikkust.

4.3 Margus Klaar: Augustikuu komisjoni koosolekul võtame päevakorda noorsootöö ja kuulame 
ära koolijuhid. 

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Margus Klaar Helle Savi
komisjoni esimees protokollija



Antsla Kultuuri- ja Spordikeskus

EELARVE

ARENEMISVÕIMALUSED

KITSASKOHAD

€
149 712

PIIRKOND

3915

53,13

Osalejaid

184
Kokku

12
Osalejaid

2965
Kokku

55

HUVITEGEUSÜRITUSED

€

▲Inimesed kodust välja
▲Eakad meenutusi jagama
▲Piirkonda kolinud uued elanikud
▲Veel parem koostöö MTÜ-dega
▲Rahvalikud bändid, ei taheta kõrgkultuuri 
▲Kallak on kõrgkultuuri poole
▲Stiilipeod, retropeod 
▲Sügavam sisu, soodustused õpilastele 
▲Sündmused erinevale sihtrühmale ja eagruppidele
▲Kolmas soklikorrus välja ehitada konverentsiruumiks
▲Spordisaali väljaehitamine mängumaaks ja seikluspargiks
▲Inimesed vajavad lõõgastust
▲Kohaturundusega peab tegelema

■ Antsla kuvandi puudumine
■ Kohaturunduse puudumine
■ Maja laguneb, WC olukord piinlik
■ Ei saa teha FB reklaami
■ Puudub liikumispuudega inimestele juurdepääs
■ Vaja on täiskasvanute huviringe
■ Kuidas suurendada publiku huvi ja osalust?
■ Elukestev õpe; harjumuste muutumine

KULTUURIKOHTUMISTE KOKKUVÕTTED / andmed 2019. aasta kohta



Tsooru Rahvamaja

EELARVE

€
43 292

PIIRKOND

415

100,70

Osalejaid

36
Kokku

3
Osalejaid

2105
Kokku

30

HUVITEGEUSÜRITUSED

€

ARENEMISVÕIMALUSED
▲Rohkem omavahelist koostööd - rahvamaja juhi otsene ülesanne 
kogukond  kokku kutsuda, rahvamaja juhataja viiks kohaliku kogu-
konna plaanid valda 
▲Enne eelarve koostamist võiks kogukond tulla kokku ja arutada, 
millisteka tegevusteks raha kasutada
▲Valla kultuuriraha jaotus võiks olla ka 4x aastas, a'la KULKA
▲Ringitegevuse raha oli üle, seda võib kasutada ka teisteks 
ringideks, mitte ainult plaanis olnuteks
▲Uued suunad huvitegevuses: kokanduse kursuste populaarsus-
est. Pigem harvem, kuid vingem, kompaktsem. Vanad asjad, elamus, 
näiteks lamba augus küpsetamine jmt
▲Meestele suunatud tegevusi vähe (vanameeste klubi), eakatele 
rohkem üritusi päevasel ajal
▲Vald võiks külavanemad kokku kutsuda, et külavanemaid “ära 
kasutada”
▲Valla arengukavas võiks olla kultuuri eesmärgid täpsemalt kirjas

KITSASKOHAD
■ Isegi Urvaste ei ole nii üksi, kui Tsooru
■ Elu ei tohi majast välja surra
■ Kui sisu ei muutu, siis ei ole vahet, mis on nimi (seltsimaja), oleks 
vaja sisulist tööd muuta, et tuleks see koostegemine
■ Pargi korrastus. Kelle kohustus see on ja kas on õigust rahvamajal 
näiteks ise niita

Mis oleks Tsooru identiteet? Meie omapära on eraldatus. 
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Uue-Antsla rahvamaja

EELARVE

€
47122 36,37

Osalejaid

93
Kokku

9
Osalejaid

1714
Kokku

30

HUVITEGEUSÜRITUSED

€

PIIRKOND

1235

ARENEMISVÕIMALUSED
Sündmused on eriilmelised, toimub mõnus ja toetav koostöö 
rahvamaja ja kogukonna vahel 
▲Unistatakse rahvamaja noortebändist ja paar peresündmust 
võiks aastas veel olla. Oma maja bänd võiks olla
▲Peavad jätkuma olulised traditsioonid. 
▲Muuseumile on uusi ruume vaja
▲Vananenud valgus ja helitehnika
▲Rohkem pereüritusi ja töötubasid
▲Laululavale rakendus
▲Palliplats noortele (taastada)
▲Pargist vabaajakeskuse arendamine. Pargi olukord hull, kusagil 
liikuda ei ole (pargi projekt võiks olla inimestele tutvumiseks)
▲Taastada nukunäidendite tradistioon (nukutreatrikool, toetada 
tegijaid- transport)
▲Millised on need väikesed tegevused, mida saaks teha, et 
kogukond aktiviseeruks. Teeme ise, sest ise olemegi kogukond. 
Hea koht, kus olla ja kuhu tulla

KITSASKOHAD
■ Probleemina nähti võimaluste puudumist väljaspool maja - ei ole 
kõnniteid ning liikumisradasid. Liiklemine külavahel on ohtlik
■ Parkimise, parkla  ning valgustuse probleem
■ Näiteringi juhendajat ei ole
■ Puudub rahvamaja viit

Tugev kogukond on tugeva juhi tunnus.
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Kaika
seltsimaja

Urvaste
seltsimaja

Linda
rahvamaja

● Projekteerimiseks oleks vaja valla toetust
● Positiivne on vallapoolne tegevustoetus
● Vaja on digiklaverit kooritegevuseks
● Arendamisel on pesupesemise teenus ning 
käivitatakse tegevused eakatele, siis on kõik 
sihtrühmad kaasatud
● Pidev projektimajandus
● Visioon ei ole pikk, kui rahalist toetust ei ole
● Vajalik tuletõkkeuste- ja seina paigaldamine ja 
teise korruse kasutusluba
● Kütja-koristaja puudumine, vabatahtlikult ei 
jõua hallata

Kui majas on olemas inimeste soojus, siis 
tuleb ka inimesi

● Peab hoidma seda, mis on loodud: käsitöö-,  
toidu ja kinokultuur; laat
● Kirjutatud suurel hulgal projekte 
● Pakutakse pesupesemise, juuksuri ja mani-
küüri teenust ning olemas on kaugtöö tegemise 
võimalus
● Tunnustatud köök, kus korraldatakse erinevaid 
toidukultuuriga seotud koolitusi ja köögipäevi
● Koos sotsiaaltöötajatega päevaseid teabe-
päevi kodustele pensionäridele; tervisekontroll
● Lisaks paar loomeinimest, kes nende katuse 
all võiks tegusteda 
● Oluline püsirahastuse jätkumine

Vahel oleme liiga nõudlikud õhinapõhiste 
tegijate suhtes

● Boose seltsi korraldatavad sündmused on  
vajalikud ja väga oodatud
● Linda rahvamajas toimuvad peod on ainus 
koht, kuhu tulevad Antsla valla 16+ noored ja 
seda võimalust ei tohi ära võtta
● Rohkem huvitegevust koolieelikutele (vallas 
üldiselt)
● Suur mure ja teadmatus: kas vallavolikogu  
pikendab  rahvamaja ruumide kasutamise  
lepingut Boose seltsiga 
● Kuidas hakatakse ülal pidama kõrvuti asetse-
vaid Antsla ja Kobela kultuuritempleid; kes juhib
● Investori leidmise võimalus?
● Arenemine loomemajaks
● MTÜ-de ja rahvamajade toimimine on erinev
● Oluline on kuulata kogukonda

Et saada saal täis, tuleb vaeva näha

Huvitegevus

3 / 53
Valla toetus

€ 4300
Valla toetus

€ 17 614
Valla toetus

€ elektrikulu
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